
10
2 3 0 2 3 6 0   پنجشنبه    پنجشنبه  2525 بهمن  بهمن 14031403       شماره     شماره  93299329    2

یادگاری بگذار!
بازی با شمس آذر آخرین سرمربیگری 

بختیاری زاده در استقلال است؛ او چه تصویری 
از خودش به جا خواهد گذاشت؟

با وجود اینکه سهراب بختیاری زاده اعلام کرده 
بود دیدار با مس رفسنجان آخرین حضور او روی 
نیمکت اســتقلال به عنوان سرمربی خواهد بود، 
به درازا کشیده شــدن تعیین تکلیف کادرفنی 
جدید آبی ها باعث شد مدیران باشگاه از سهراب 
بخواهند در دیدار حذفی با شمس آذر قزوین هم 
این تیم را هدایت کنــد. بنابراین بختیاری زاده 
که پس از بازی با شــرطه عراق و مس رفسنجان 
از ســوی هواداران مورد اعتراض قــرار گرفته و 
این مســئله به شــدت برایش گران آمده بود، با 
سگرمه های در هم ســر تمرینات برگشت و تیم 
را برای بازی امروز آماده کرد؛ مســابقه ای که در 
مرحله یک هشتم نهایی و در شهر قزوین برگزار 
می شــود و از جنبه های گوناگون برای استقلال 

اهمیت زیادی دارد.
شــمس آذر از زمان حضور مهدی رحمتی روی 
نیمکت این تیم جان مضاعفــی گرفته و تبدیل 
به یک تیم ســمج و »یقه بگیر« شده است. اصلا 
شکســت خانگی یک بر صفر دربرابر همین تیم 
بود که به دوران حضور پیتســو موســیمانه در 
اســتقلال پایان داد و ســهراب را دوبــاره روی 
صندلی سرمربی موقت نشــاند. حالا بازی امروز 
در قزوین برگزار می شود و از اینجا حتی می توان 
متوجه دشواری بیشتر ماجرا هم شد. استقلال در 
این دیدار نفراتی مثل ماشاریپوف و جوئل کوجو 
را به دلیل مصدومیــت در اختیار ندارد و تکلیف 
حضور روزبه چشمی در این مسابقه هم چندان 

روشن نیست.
با این حال سهراب چاره ای جز کسب پیروزی و 
صعود به مرحله بعدی پیش رو ندارد؛ از یک سو 
به خاطر خودش که لااقل با خاطره ای خوش این 
سمت را ترک کند و از یک سو به خاطر سرمربی 
جدید که دســت کم انگیزه ای برای ادامه کار در 
این فصل داشته باشــد. آبی ها لیگ را از دست 
داده اند و در لیگ نخبگان هــم اگرچه با برتری 
مقابل الریان قطر می توانند بــه دور بعد صعود 
کنند، اما واقعا در مراحل بالاتر کارشــان سخت 
خواهد بود. بنابراین اگر واقع بینانه به ماجرا نگاه 
کنیم، فقط همین جام حذفی مانده که کنار رفتن 
از آن در چنین مرحله ای، عملا روزهای طولانی 
باقیمانده از این فصل را به ایامی ملال آور و باطل 

تبدیل خواهد کرد.

امیرحسین اعظمی |  پیروزی  برابر فولاد باعث شد تا 
خیبر خرم آباد کمی از قعر جدول فاصله بگیرد و شرایط 
بهتری برای ادامه فصل پیدا کند. با وجود این، ســعید 
دقیقی، سرمربی خیبر اعتقاد دارد این تیم برای اینکه 
ماندنش در لیگ برتر قطعی شــود، باید در چند بازی 
آینده هم خوب امتیاز بگیرد تا بعد از به دست آوردن یک 
شرایط نرمال، به فکر کسب جایگاهی خوب در جدول 
باشد. دقیقی در آســتانه بازی با گل گهر سیرجان در 

جام حذفی، به سؤالات همشهری پاسخ می دهد.

   برد مهمی  مقابل فولاد به دســت 
آوردید، این نتیجه برای شما قابل پیش بینی بود؟

ما در هر بازی دنبال ارائــه یک فوتبال با کیفیت همراه 
با نتیجه هستیم و خوشبختانه  برابر فولاد برد مهمی را 
به دست آوردیم. آنها تیمی با کیفیت هستند که مربی 
بسیار خوبی دارند. ســاختار حرفه ای و موقعیت مالی 
فولاد نیازی به تعریف نــدارد ولی در این بازی از لحاظ 
فنی نمایش خوبی داشــیم و موقعیــت خاصی هم به 
حریف ندادیم. ما هیچ وقت دنبال انجام بازی تدافعی، 
وقت تلف کردن و آلوده کردن فوتبال نیستیم و همیشه 

دوست داریم بهترین بازی ممکن را انجام دهیم.

   در حال حاضر در رده دوازدهم قرار 
دارید. این جایگاه برای شما راضی کننده است؟

در چند بازی ازجمله دیدار با ســپاهان و ذوب آهن از 
داوری ضرر کردیم و امتیازهای حساســی را از دست 
دادیم. اگر آن اشــتباهات نبود، الان در رده ششــم یا 
هفتم جدول قرار داشتیم. این را هم باید درنظر گرفت 
که این نخستین سال حضور خیبر در لیگ برتر است و 
نیاز به زمان دارد تا بتواند خودش را با این فضای جدید 
هماهنگ کند. خیبر یک تیم خصوصی است و باید بحث 
بودجه را هم درنظر گرفت ولی همه ما تلاش می کنیم 

این تیم نتایج خوبی بگیــرد و فوتبال 
با کیفیتی  به نمایش بگذارد.

   برای پایان فصل چه جایگاهی 
را در ذهن تان ترسیم کرده اید؟

ما ابتدا دنبال ماندن در لیگ هستیم و اینکه بتوانیم 
به یک موقعیت با ثبات و امن برسیم. برای رسیدن 
به این هدف باید در چند بــازی آینده نتایج خوبی 
بگیریم. وقتی به شرایط خوب رســیدیم، آن وقت 

تلاش می کنیم  در بهترین رتبه ممکن قرار بگیریم.

   در مورد بازی با گل گهر در جام حذفی 
چه صحبتی دارید؟

اولویت اول ما لیگ برتر است ولی قطعا تلاش می کنیم 
تا در جام حذفی هم شــانس خودمان را امتحان کنیم. 
گل گهر هم تیم با کیفیتی اســت ولی ما انگیزه بالایی 

داریم تا در این بازی نتیجه بگیریم.

   شانس اول قهرمانی در لیگ امسال را 
به کدام تیم می دهید؟

سپاهان، تراکتور و پرسپولیس خودشان را جدا کرده اند 
و رقابت با آنها برای بقیه تیم ها سخت است. جنگیدن 
با یک تیم هزار میلیاردی برای تیم های 200 میلیاردی 
واقعا سخت است. این سه تیم شانس های اصلی هستند 
و بازی های مستقیمی که با هم دارند، نقش مهمی در 

سرنوشت قهرمانی خواهد داشت.

نكته بازی

 زنگ خطر
را بشنویم

تراکتور در بازی رفت مرحله یک هشــتم نهایی 
لیگ قهرمانان آسیا سطح دوم، در خانه الخالدیه 
بحرین با نتیجه 2بر یک پیروز شد و گام بزرگی به 
سمت صعود به مرحله بعد برداشت. اما نکته ویژه 
این بازی چنان که دیدید، نمایش غافلگیر کننده 
تیم بحرینی بود. به جرأت می توان گفت تقریبا 
هیچ یک از هواداران فوتبال ایران در این سال ها 
اسم باشگاه خالدیه را هم نشنیده بودند و شاید 
پیش از مســابقه انتظار می رفت تراکتور با 5یا 
6گل، یک برد راحت و دلچسب در زمین حریف 
به دست بیاورد، اما آنچه در عمل دیدیم به کلی 
متفاوت بود. خالدیه چیزی حدود 50دقیقه سوار 
کار بود، موقعیت های زیادی به دست آورد، دیرک 
دروازه را لرزاند و عاقبت گل اول بازی را هم زد. 
این درست که در نهایت تجربه و کیفیت به مراتب 
بالاتر بازیکنان نماینده ایــران کار را در آورد، اما 
شکل تاکتیکی تیم آنها و رشد سراسری فوتبال 
در کشورهای درجه 2 و 3 آسیا رسما زنگ خطر 

را برای ما به صدا در آورده است.

تنها برنده حضور 
موسیمانه!

تقابل استقلال با شمس آذر در جام حذفی، یادآور 
آخرین حضور پیتسو موســیمانه روی نیمکت 
آبی هاســت؛ جایی که او در تهران با نتیجه یک 
بر صفر به تیم مهدی رحمتــی باخت و در تمام 
طول بازی، بی خیالی اش توی ذوق می زد. اینکه 
موســیمانه واقعا چقدر مربی خوبی بود و چرا در 
استقلال موفق نشد، بحث گسترده ای است که 
شــاید هیچ وقت جواب های روشن و شفاف هم 
برای آن پیدا نشود، اما احتمالا می شود تنها برنده 
حضور مربــی آفریقایی در اســتقلال را مجتبی 
هاشمی نســب دانســت؛ وینگر جوان آبی ها که 
دوجفت کفش از موســیمانه هدیه گرفت و قرار 
بود با انگیــزه مضاعف خــودش را در تیم اصلی 
تثبیت کند، اما از آن به بعد حتی یک دقیقه هم 
به این بازیکن بازی نرسید. چقدر هم آن زمان از 
این کار پیتسو تمجید شد! باشد تا از این به بعد، 
بیهوده و شتاب زده مربیان جدید را مورد ستایش 

یا ملامت قرار ندهیم.

دنبال آلوده کردن 
فوتبال نیستیم
سعید دقیقی، سرمربی خیبر اعتقاد دارد باید به مربیان 

ایرانی بیشتر بها داد و عملکرد آنها را دید

دفاع از مربیان داخلی
من می خواســتم در صحبت هایم به 
موضوع دیگری هم اشــاره کنم. فکر 
می کنم در فوتبال ایران فضا برای مربیان ایرانی 
تنگ است تا بتوانند در تیم های بزرگ و متمول 
هم کار کنند. شــما می بینید که هر سال 4تیم 
دنبال قهرمانی هستند و شرایط این 4 تیم با همه 
تیم ها از لحاظ امکانات و مســائل مالی متفاوت 
اســت ولی آنها اکثرا از مربیان خارجی استفاده 
می کنند. ما مربیانی مثل محمد ربیعی، مهدی 
تارتار، مجتبی حسینی و خیلی های دیگر را داریم 
که در تیم هایی که شــرایط اید ه آلی نداشتند، 
خودشان را نشان دادند. چه اشکالی دارد به آنها 
در تیم های بزرگ هم فرصت بدهیم که خودشان 
را نشان بدهند. بســیاری از تیم های مطرح در 
اروپا، مربیان شان را از تیم های متوسطی انتخاب 
می کنند که نتایج خوبی گرفتند و خودشان را 
نشــان دادند. اینجا ما ســمت مربیان خارجی 
می رویم که بعدها آن باشگاه ها هم در بعد فنی، 
هم نتیجه گیری و هم مسائل مالی ضرر می کنند.

یحیی گل  محمدی هم گفته که حمایت 
از مربــی ایرانــی هیچ وقــت اندازه 
خارجی ها نیست.  ایشان درست گفته است. شما 
ببینید، به عنوان مثال سپاهان ژوزه مورایس را 
آورد ولی این مربی همــان نتایجی را گرفت که 
محرم نویدکیــا گرفت. تراکتور ســال ها مربی 
خارجی آورد ولــی همه آنها این باشــگاه را به 
هدفش نرساندند. امسال هم اسکوچیچ انتخاب 
شده که در فوتبال ایران قبلا خودش را نشان داده 
و در واقع یک مربی ایرانی محســوب می شود 
چون کاملا با فوتبال ایران آشناســت. استقلال 
موسیمانه را آورد که حالا باید 100 میلیارد هم 
غرامت بدهد و این مربی نتوانســت کار مثبتی 
انجام دهد. چرا تیم های بزرگ که هر ســال در 
لیگ مدعی هســتند، به مربیان ایرانی فرصت 
نمی دهند؟ فکر می کنــم فوتبال ایران مربیانی 
دارد که می توانیم به آنها فرصــت بدهیم تا در 

تیم های بزرگ هم خودشان را نشان دهند.

من در مورد خودم صحبت نمی کنم و 
این حرف را کلی زدم. الان هم در خیبر 
هستم که تیمی پرطرفدار و قابل احترام است. 
صحبت کلی من این است که به مربیان ایرانی 
بیشــتر بها بدهیم و اینطور فکر نکنیم که همه 
مربیان خارجی در ایران نتیجه می گیرند. خیلی 
از آنهــا از فوتبال ما بــه ســرعت رفته اند و با 
نوتیس دادن دنبال گرفتن پول شــدند، بدون 
اینکه دستاورد مثبتی از لحاظ فنی داشته باشند. 
جالب اینجا ست که تعدادی از آنها که قبلا چنین 
رفتارهایی داشته اند، دوباره گزینه می شوند تا به 

ایران برگردند.
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